

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS

1. **Էդվարդ Հարությունյան** – փիլիսոփայական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ սոցիալական փիլիսոփայության և բարոյագիտության ամբիոնի վարիչ
Эдвард Арутюнян – доктор философских наук, профессор, заведующий кафедрой социальной философии и этики ЕГУ
Edvard Harutyunyan – Sc. D. in Philosophy, Professor, Head of the Chair of Social Philosophy and Ethics, YSU
Էլ. փոստ՝ edvardharutyunyan@ysu.am
2. **Գագիկ Սողոմոնյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ սոցիալական փիլիսոփայության և բարոյագիտության ամբիոնի դոցենտ
Гагик Согомонян – кандидат философских наук, доцент кафедры социальной философии и этики ЕГУ
Gagik Soghomonyan – PhD, Associate Professor of the Chair of Social Philosophy and Ethics, YSU
Էլ. փոստ՝ gagiksoghomonyan@ysu.am
3. **Մովսես Դեմիրճյան** – փիլիսոփայական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի դոցենտ
Мовсес Демирчян – кандидат философских наук, доцент кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ
Movses Demirchyan – PhD, Associate Professor of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU
Էլ. փոստ՝ mdemirchyan@ysu.am
4. **Գագիկ Պետրոսյան** – ԵՊՀ սոցիալական և կլինիկական հոգեբանության ամբիոնի դասախոս
Гагик Петросян – преподаватель кафедры социальной и клинической психологии ЕГУ
Gagik Petrosyan – Lecturer of the Chair of Social and Clinical Psychology, YSU
Էլ. փոստ՝ gagikpetrosyan@ysu.am
5. **Վլադիմիր Միքայելյան** – հոգեբանական գիտությունների դոկտոր, ԵՊՀ սոցիալական և կլինիկական հոգեբանության ամբիոնի դոցենտ
Владимир Микаелян – доктор психологических наук, доцент кафедры социальной и клинической психологии ЕГУ
Vladimir Miqayelyan – Sc. D. in Psychology, Associate Professor of the Chair of Social and Clinical Psychology, YSU
Էլ. փոստ՝ vladimirmikayelyan@ysu.am
6. **Էրիկ Միքայելյան** – ԵՊՀ սոցիալական և կլինիկական հոգեբանության ամբիոնի հայցորդ
Эрик Микаелян – соискатель кафедры социальной и клинической психологии ЕГУ
Erik Mikayelyan – Dissertee of the Chair of Social and Clinical Psychology, YSU
7. **Հրիսիմե Զարարյան** – ԵՊՀ հայ նորագույն գրականության ամբիոնի հայցորդ
Рипсима Закарян – соискатель кафедры новейшей армянской литературы ЕГУ
Hripsime Zakaryan – Dissertee of the Chair of Modern Armenian Literature, YSU

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ * СОДЕРЖАНИЕ * CONTENTS

ՓԻԼՍՈՓԱՅՈՒԹՅՈՒՆ ФИЛОСОФИЯ * PHILOSOPHY

- Էդվարդ Հարությունյան* – Ազգային ինքնություն. «սերունդների աշխարհ»
և «ժամանակակիցների աշխարհ»..... 3
- Эдвард Арутюнян* – Национальная идентичность: «мир поколений» и «мир современников»
- Edvard Harutyunyan* – National Identity: the “World of Generations” and the “World of Contemporaries”
- Գագիկ Սողոմոնյան* – Սոցիալական փոխգործակցության ռացիոնալացման հիմնախնդիրը հետարդիականության համատեքստում..... 16
- Гаягик Согомонян* – Проблема рационализации социального взаимодействия в контексте постмодерна
- Gagik Soghomonyan* – The Problem of Rationalization of Social Interaction in the Context of Postmodern
- Մովսես Դեմիրճյան* – Նպատակադրությունը և ազատությունը որպես անհատի գործունեության բնութագրիչներ 31
- Мовсес Демирчян* – Целеполагание и свобода как характеристики деятельности индивида
- Movses Demirtshyan* – Goal-Setting and Freedom as Characteristics of Human Activity

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ ПСИХОЛОГИЯ * PSYCHOLOGY

- Գագիկ Պետրոսյան* – Գիտակցության և անգիտակցության հիմնախնդիրը հոգեբանության գիտականացման համատեքստում..... 40
- Гаягик Петросян* – Проблема сознания и бессознательного в контексте становления психологии
- Gagik Petrosyan* – The Scientification of Psychology: the Problem of Consciousness and Unconsciousness
- Վլադիմիր Միքայելյան, Էրիկ Միքայելյան* – Ծիսակարգի հոգեդինամիկ վերլուծությունը անձի կաշուն վիճակների ներքին կառուցվածքում (ռուս.) 54
- Владимир Микаелян, Эрик Микаелян* – Психодинамический анализ функции ритуала в структуре невроза навязчивых состояний личности
- Vladimir Mikayelyan, Erik Mikayelyan* – Psychodynamic Analysis of the Function of the Ritual in the Structure of the Neurosis of Obsessive Personality States (Rus.)

<i>Հոփսոսիւն Չարարան</i> – Կենսագրական և վերապրումի հիշողության հարաբերակցության խնդիրները (Հ. Էդոյանի պոեզիայի օրինակով)	69
<i>Рисуице Закарян</i> – Проблемы взаимодействия биографической и эмоциональной памяти (на примере поэзии Г. Эдоаяна)	
<i>Hripsime Zakaryan</i> – The Correlation Issues between Biographical and Outliving Memory (on the example of Henrik Edoyan’s Poetry)	
Տեղեկություններ հեղինակների մասին	81
Сведения об авторах	
Information about the Authors	